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W dniu 15 października 2008 roku z inicjatywy SDG Pro-Akademia odbyło się IV Forum Klastra 

Bioenergia dla Regionu pod hasłem „Agroenergetyka – szansą na rozwój obszarów wiejskich”. 

Współorganizatorami spotkania byli: Izba Rolnicza Województwa Łódzkiego oraz Łódzki Regionalny Park 

Naukowo - Technologiczny. 

Forum miało na celu  przedstawienie  moŜliwości rozwoju oraz  wsparcia inwestycji  z zakresu energetyki 

odnawialnej (OZE)  wykorzystującej biomasę do produkcji energii cieplnej  i elektrycznej. Uczestniczyli w 

nim przedsiębiorcy, przedstawiciele jednostek naukowych, przedstawiciele urzędów centralnych, rolnicy 

oraz osoby  reprezentujące organizacje związane z rolnictwem.  

Wystąpienie  Pana Kazimierza śmudy, Z-cy Dyrektora ds. produktów roślinnych oraz 

energii  odnawialnych  i biopaliw Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, zapoczątkowało pierwszy blok 

tematyczny poświęcony prawnym uregulowaniom produkcji biomasy oraz moŜliwościom uzyskania 

wsparcia finansowego dla wieloletnich plantacji roślin energetycznych. 

W kolejnej części spotkania przedstawiono zagadnienia dotyczące roślin energetycznych. Potencjał 

energetyczny poszczególnych gatunków zaprezentowali przedstawiciele Izby Rolniczej Województwa 

Łódzkiego. Pan prof. Mieczysław Grzesik z Instytutu Sadownictwa i Kwiaciarstwa w Skierniewicach 

przybliŜył sposoby wspierania wzrostu roślin energetycznych oraz ich produkcji przez indywidualne 

gospodarstwa rolne. 

W ostatnim bloku tematycznym Forum skupiono się na moŜliwościach uzyskania z róŜnych źródeł 

wsparcia finansowego. Pani Magdalena Gawdzik, pracownik  Departamentu Funduszu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi, zaprezentowała  moŜliwości uzyskania pomocy finansowanej 

dla inwestycji w OZE w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Na 

zakończenie reprezentant Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa przedstawił zasady udzielania 

kredytów z dopłatą Agencji do oprocentowania. 

Spotkanie zostało zakończone panelem dyskusyjnym na którym wyraŜono chęć rozwijania współpracy w 

ramach Klastra. 

 


